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2016 

 

Generelt 
2016 har vært preget av debatt rundt kommunereform. Eidskog Venstre har deltatt på 

tre folkemøter i den anledning, samt deltatt i den politiske styringsgruppa. Dette har 

medført mye ekstra møtevirksomhet.  For øvrig har det vært relativt lav aktivitet internt 

i lokallaget dette året. Dette har vært et «mellomår» mellom to valg. 

 

Møter og andre arrangement 

 
Internt 

Eidskog Venstre har gjennomført årsmøte og 2 styre-/medlemsmøter. I tillegg har det 

vært et felles medlemsmøte med Eidskog Høyre og Eidskog FrP hvor tema var 

kommunestruktur med ekstern innleder. Det har ellers vært kontakt ved aktuelle saker, 

hovedsakelig på e-post.   

 

Eksternt 

Styrets leder har deltatt på eksterne møter og arrangement gjennom året: Blant annet 

fylkesårsmøte i februar, møte med Kongsvinger Venstre i september, samt styremøte i 

Hedmark Venstre i desember. Styrets leder og Inge Torhaug deltok på nominasjonsmøte 

i Hedmark Venstre i september. Hilde Sørli ble nominert på 10.plass på stortingslista.  



 

Eidskog Venstre er for øvrig ekstra godt fornøyd med gjennomslag for sitt forslag om 

regional folkevalgtskolering med tema skole. Dette møtet ble avholdt 27.09.16 for alle 

folkevalgte i regionen, og Eidskog Venstre sitt initiativ ble berømmet. 

 

Kommunestyrets arbeid 

Det nye kommunestyret har hatt 11 møter i 2016, inkludert noe folkevalgtopplæring. 

Det har også for første gang vært gjennomført budsjettseminar før sommeren, etter 

initiativ fra blant annet Venstre og AP i forrige budsjettrundt.  

Venstre har vært aktive i kommunestyret, og vi har kommet med en rekke forslag og 

innspill. Videre har Venstre vært tydelige på behovet for mer åpenhet og innsyn.  

Spesielt i en del saker unntatt offentlighet har vi opplevd å få kompliserte saker «rett 

over bordet» i kommunestyret. Etter tydelige tilbakemeldinger på at denne praksisen 

må opphøre, har situasjonen blitt bedre i løpet av året. Så det er viktig og det nytter å ha 

Venstre i kommunestyret!  

 

Vi har samarbeidet godt med Høyre og FrP i en rekke saker, og det er viktig for et parti 

som vårt som har kun en representant i kommunestyret. Totalt har disse tre partiene 6 

representanter. I praksis er det disse 6 representantene som fungerer som opposisjon i 

kommunestyret. 

Aktuelle kommunestyresaker i 2016 
 

- Kommunestruktur (se mer info under) 

- Regionreform (se mer info) 

- Salg av Eidskog Montessoriskole 

- Eidskog Næringsservice KF 

- Næringsstrategi i Kongsvingerregionen 

- Regulering av næringsarealer 

- Skatteoppkreverfunksjonen 

- Etablering av boligkontor 

- Etterlønn tidligere ordfører  

- Meråpent bibliotek 

- Eiendomsskatt 

- Bosetting av flyktninger 

- Budsjett og økonomiplan m.m. 

- Stemmested og stemmetider 

- Prosjekt Børli 2018 

 



Kommunereform: Venstre har deltatt i styringsgruppa for kommunereformen sammen 

med de andre gruppelederne. Vi ble enige om ikke å motta møtegodtgjørelse for møter 

knyttet til kommunereformen. Styringsgruppa var i dialog med ungdomsråd, 

tillitsvalgte, grendelagene, nabokommuner (to representanter), samt deltok på tre 

folkemøter med tema kommunereform. Venstre markerte seg tydelig både i 

kommunestyret og i avisa ved å kreve en ny innbyggerundersøkelse før beslutningen om 

kommunestruktur skulle fattes. Vi mente det var viktig å fange opp hva som var folkets 

mening etter informasjon og debattrundene. Dette ble avvist av SP og AP. Resultatet ble 

som ventet: AP og SP stemte for å bestå som egen kommune, mens FrP, H og V skrev en 

egen uttalelse/ innstilling som åpnet for en videre prosess for kommunestruktur. Begge 

uttalelsene ble sendt til Fylkesmannen. 

Regionreform: Saken ble behandlet i et utvidet formannskapsmøte, der både Venstre 

(Per Ole Rønning) og FrP deltok. Dette fordi man ikke rakk å behandle saken i ordinært 

kommunestyremøte. Resultatet ble også her at AP og SP stemte for dagens situasjon, 

subsidiært å slå sammen med Akershus, mens H (inkludert V og FrP) sendte inn 

alternativ uttalelse der vi ønsket å se mot Akershus. Flertallet i fylkestinget stemte for 

dagens situasjon, det vil si at Hedmark skal bestå som eget fylke.  

Etterlønn: Venstre og Frp kritiserte vedtaket i formannskapet om ekstra etterlønn til 

tidligere ordfører, blant annet i et intervju i avisa. 

Budsjettmøtet: Til tross for en god start med budsjettseminar, ble budsjettprosessen 

krevende på slutten. Vi måtte vedta budsjett med kutt i helse og skole uten at vi hadde 

fått vite konsekvensene av kuttet (kutt må bestemmes på nyåret). H, V og FRP stilte seg 

svært kritiske til dette, og la inn en protokolltilførsel på dette.  

Venstre fremmet forslag i budsjettmøtet: 5 saker innen barnefattigdom, miljø, 

inkluderende samfunn og folkehelse, og vi fikk gjennomslag i samarbeid med de andre 

partiene. Det er vi godt fornøyd med. 

 

Regionale saker 
Vi bør også poengtere to viktige saker for regionen som har blitt vedtatt takket være 

Venstres innsats, og da spesielt Inger Noer fra Kongsvinger Venstre: 

- 20 nye studieplasser for IKT på Kongsvinger 

- Godspakke Innlandet (ikke endelig vedtatt, men vedtatt i næringskomiteen) – 

Kongsvinger som knutepunkt for gods, elektrifisering av Solørbanen og 

nødvendige kryss og spor. 

 

Helseutvalget: 
Helseutvalget arbeider med en rekke aktuelle saker. I år har det vært spesielt fokus på å 

styrke demensarbeidet, både i lokalsamfunnet og styrking av stilling som 

demenskoordinator.  Leder og nestleder i utvalget har jobbet tett sammen med 



Nasjonalforeningen for folkehelsen / Eidskog demensforening. De tok kontakt med oss 

med et ønske om å sette i gang prosjektet «Et mer demensvennlig samfunn» i Eidskog. 

Før sommeren ble avtalen signert, og en arbeidsgruppe opprettet. Hilde Sørli ble valgt til 

leder for arbeidsgruppa.  Målet med prosjektet er mer åpenhet og økt kunnskap om 

demens både i butikker, transport- og servicenæring, men også hvordan vi som 

enkeltmennesker kan møte personer med demens.  I løpet av høsten har det vært 

gjennomført åpent møte i biblioteket, samt satt i gang et opplæringsopplegg med flere 

servicenæringer. Det har også vært to avis-/magasinoppslag om prosjektet. 

 

Folkehelseuka har vært en vellykket satsning. Framover vil det jobbes mye med å få på 

plass en helseplan for kommunen.  

 

Stort sett er det enighet om de fleste sakene i utvalget, men det har vært stor uenighet 

om forslaget om å innføre et trepartsutvalg i helseutvalget, som skal fungere som et 

kvalitetsråd. Venstre har vært tydelige på at vi mener dette er en uheldig rolleblanding 

av politikk, fag og tillitsvalgte. Saken ble utsatt i kommunestyret. 

 

Avissaker  

- Kommunereformen: Venstre krever ny innbyggerundersøkelse 

- Etterlønnssaken: Venstre og FrP kritiske til formannskapets vedtak 

- Promotering av «dine30» - folkehelsekampanje for økt fysisk aktivitet 

- Prosjekt «Et mer demensvennlig samfunn»  
 

Økonomi 
Eidskog Venstre har i år et lite overskudd på kr 938,10. Det meste av utgiftene har gått 

til å leie inn innleder knyttet til kommunereformen. (Regningen ble delt med H og FrP). 

Totalt på konto ved årets utløp er kr 4661,97 kr. Se framlagt regnskap. Inntektene bør 

styrkes i tida framover. 

 

Medlemsstatus 
Eidskog Venstre har nå 8 betalende medlemmer (mot 4 i 2014 og 9 i 2015). Det er behov 

for å jobbe med å utvikle lokallaget og antall medlemmer videre.  

 

Vestmarka 28.januar 2017 

 

 

Hilde Sørli (sign) 

Leder 

 


